
 
Distrikt 4 ∙ Sydjylland 

 

 

Referat: Formandsmøde Distrikt 4 

 

Mødested:  Hotel Søgården, Stadionvej 11, 6650 Brørup  

Dato:   Onsdag den 15. november 2023 

Tidspunkt:  Klokken 9:30 – 13:00  

 

Deltagere:  Distriktsledelsen for D4 samt formænd og næstformænd i lokalafdelinger og 

Koordinationsudvalg. Torben Færk deltog som afløser for Karen Skou. 

I alt 29 deltagere fra 17 lokalafdelinger 

 

Afbud:  Karen Skou – foreningskonsulent, Karen Wagner, Hugo Strunge Frank – 

Landsbestyrelsen 

    Fredericia og Grindsted 

 

Ordstyrer:  Jytte Hedegaard 

 

Dette referat samt Susanne Bækgaard Holms oplæg kan ses og hentes fra distriktshjemmesiden: 

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-4/moeder-og-kurser/ledelses-og-formandsmoeder  

 

Dagsorden/Referat: 
Morgenkaffe 

 

Morgenkaffe fra 9:00   - let servering 

Mødestart klokken 9:30 

Velkommen og 

morgensang 

 

God morgen lille land 

Deltagerne præsenterede sig 

Delegeretforsamling 

21.– 22. november 

2023 i Nyborg 

 

Mødeforløbet blev i hovedtræk gennemgået af Torben Færk i Karen Skous 

fravær.  

Der var fokus på beretningen som ikke gav anledning til kommentarer.  

Budgettet blev gennemgået – i sammenhæng med de fremsatte forslag 

vedr. økonomi.  

Der var mange spørgsmål både til indhold og procedure, som blev 

forklaret af Torben. 

Der var interesse for, de budgetmæssige omlægninger af tilskud. Det 

indvirker nok på planlægning og budgetstyring. Her blev det også drøftet, 

om vi har de tidssvarende medlemstilbud – eller vi skal til at tage mere 

bestik af den yngre medlemsskare. 

LB har besluttet at nedsætte et ad hoc-udvalg vedr. distrikternes rolle. Her 

gav flere udtryk for, at der måske snarere var behov for at se Ældre 

Sagens organisation i relation til, hvordan en kommende administrativ 

inddeling af landet vil blive. 

Vedr. forslaget om suppleanter i LB er det svært at forstå forskellen 

mellem de lokale bestyrelsers store praktiske arbejde i lokalområdet og 

LB’s overordnede rolle og uddelegering til direktionen. 

Vedr. DetSker var der enighed om at produktionstiden er alt for lang. 

 

PostNord har forkludret udbringningen af mødepapirerne, og flere 

formænd gav udtryk for utilfredshed med at få materialet tilsendt så nært 



på delegeret mødet som tilfældet er. Der blev også givet eksempler på at 

PostNord ikke havde afleveret pakken korrekt. 

Der blev udtrykt undren over, at kun rapporten fra det ældrepolitiske ad 

hoc-udvalg følger med udsendelsen til delegeretforsamlingen. Også 

”trafikudvalget” har gjort et stort arbejde. Hvorfor kan man ikke også læse 

om det på forhånd? 

Pause 

 

 

Orientering fra 

Landsbestyrelsen 

 

Hovedpunkter fra LB-mødet i oktober gennemgået af Bodil, da Hugo 

Strunge Frank var fraværende. 

En stor del af sekretariatets og direktionens arbejde består i indflydelses- 

og ”lobbyarbejde” og deltagelse i centrale udvalg og arbejdsgrupper. 

Seneste resultat heraf er den netop lancerede politiske indsats mod 

cybersvindel. 

Fokus på morgenkonferencen om digitaliseringens indvirkning på 

borgerne. Deltagere var fagfolk, og alle partier undtagen 

regeringspartierne var repræsenterede. 

Man kan ikke længere se mailadresser på de lokale hjemmesider. En 

foranstaltning mod svindel. Der er udsendt et nyhedsbrev herom. 

 

Orientering fra 

foreningskonsulenten 

 

Punktet udgik, da Karen Skou ikke deltog i mødet. 

 

Orientering fra 

distriktskoordinatorer

ne 

 

Jytte Hedegaard og Bodil har deltaget i distriktsformandsmøde, hvor også 

forslagene til delegeretforsamlingen og distrikternes rolle blev drøftet. 

Øvrig orientering udgik på grund af tidnød. 

Øvrige punkter til 

drøftelse fra 

lokalafdelinger og 

koordinationsudvalg 

Intet modtaget 

Evt. Bodil orienterede om Inspirationsdagen for mandeaktiviteter den 13. 

december og temadagen om cybersvindel den 14. december. 

Der er p.t. ikke mange tilmeldinger. Fristen er 1. december. 

Send gerne prioriteret deltagerliste med flere navne, selv om der er 

begrænsede pladser, laver vi venteliste. 

 

Hvordan rådgiver vi 

om 

fremtidsfuldmagtsfor

hold i Ældre Sagens 

telefonrådgivning? 

Socialjurist Susanne Bækgaard Holm sidder til daglig i 

telefonrådgivningen. 

Susanne lavede en grundig gennemgang af rådgivningens arbejdsgang og 

aktiviteter – blandt andet at de har 46 tusind opkald om året. Susanne 

fortalte også om nogle af de forslag der er blevet bragt frem, når 

Ældresagen benytter sig af at lave høringssvar.  

En gennemgang krydret med gode, praktiske eksempler fra dagligdagen 

og faktuel viden om ikke blot fremtidsfuldmagter men også andre 

fuldmagter, og Susanne gav klart udtryk for, at hun også mener man bør 

supplere de digitale fuldmagter med papirfuldmagter. 

Emnet testamenter blev også berørt men var ikke i fokus for Susannes 

indlæg. Se Susannes oplæg på distriktshjemmesiden. 

 

Frokost  
Kjær Lundø Jacobsen/bw 

17.11.2023 


